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Ve výboru Odborné skupiny specializovaných archivů nedošlo v roce 2016 k žádným 

změnám. Zasedají v něm Milena Běličová – Archiv Národního muzea, Jan Bílek (jednatel 

skupiny) – Literární archiv Památníku národního písemnictví a Pedagogická fakulta 

Univerzity Hradec Králové, Kateřina Hekrdlová – Archiv Národní knihovny, Jakub Kunert – 

Archiv České národní banky, Tomáš Lachman (předseda skupiny) – Národní filmový archiv, 

Vít Šmerha – Archiv Českého vysokého učení technického, Zdeněk Vácha – Archiv 

Národního technického muzea. Sekce nemá vlastní rozpočet, v roce 2016 neprováděla žádné 

finanční transakce. Výroční zpráva tedy neobsahuje zprávu o hospodaření. 

Podle plánu se dne 2. listopadu 2016 uskutečnila každoroční exkurze. Přes deset 

účastníků z šesti specializovaných archivů (přičemž nejpočetnější zastoupení měly Archiv 

ČVUT a Národní filmový archiv) bylo přijato v Archivu DIAMO v Příbrami. Přesněji 

bychom měli uvést lokaci jednoho z uzavřených dolů nedaleko Lešetic u Příbrami, neboť 

právě tam instituce sídlí. Návštěva syrového industriálního prostředí přeměněného na archiv 

slibovala jedinečné zážitky, které se beze zbytku naplnily. Výprava archivářů dostala 

příležitost seznámit se důkladně s celým areálem včetně prostor bývalé těžební věže a její 

strojovny. Několikahodinové poznání archivu bylo – stejně jako v předešlých letech – 

důkladné a znamenité. Po úvodním výkladu o historii archivu a prohlídce vzorku typických 

„úředních“ archiválií prošla výprava labyrintem areálu depozitáře a vyslechla zasvěcené 

prezentace odborných pracovníků doprovázené ukázkami práce s pestrým spektrem 

oborových archiválií (fotografie, skleněné negativy, důlní mapy, technická dokumentace 

různorodých zařízení, „závodní“ kroniky, způsoby digitalizace apod.). Výprava za poznáním 

Archivu DIAMO přinesla všem účastníkům nepochybně jedinečné zážitky a profesní 

inspiraci. K nelibosti několika turisticky nažhavených účastnic a účastníků a k velké úlevě 

zbylých městsko-kancelářských typů nedošlo na výstup po výsypce. Našim laskavým 

kolegyním a milým kolegům, jmenovitě jejich vedoucí Pavle Doležalové, patří veliké díky 

všech zúčastněných! 

V roce 2017 se pracovníci specializovaných archivů zapojí do odborné diskuze 

týkající se novelizace archivní legislativy a řada z nich se zúčastní celostátní archivní 

konference, která se uskuteční v dubnu v Liberci. Místo exkurze pro rok 2017 zůstává 

prozatím v tajnosti, o jeho zajímavosti však nemůže být pochyb. Turistickou obuv a 

poznámkové bloky s sebou! 

 

Jan Bílek – Tomáš Lachman 
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